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–” עולםמלחמת”כל רואים את המפגש בין יהודה ליוסף ”חז
ההתרחשות הזו היא בעלת השלכות לדורי דורות על עם ישראל 

השורש של התפקידים השונים של משיח בן יוסף . ועל העולם כולו
.נמצא בפרשה שלנו, מצאצאי יהודה–ומשיח בן דוד 
אמרַ אשֲ ַל   אלַ "(: ב”כ, ’כ)פותח בפסוק ממשלי הזוהר הקדוש  מהָ ת ֹּ

ש ַע ’ להַקַו ֵּהרָע  ".לךָ  ו יֹּ
גם אם . אל לו לאדם לחשוב על כך שהוא ישלם רע לאדם אחר

עליך להבין שיש לך . ’להקוהאל תשלם לו רע אלא –מגיע לו 
כל המציאות שסובבת  . ה ולא עם אדם זה או אחר”עם הקב" עסק"

ה שלח ”אלו הם שליחים שהקב–גם הפגיעות שנפגעת , אותך
קוה. וכתוצאה מכך לשלם רע, לכן אל לך להקפיד או לכעוס. אליך
, א מקץ”ח)על הפסוק בזוהר הקדוש כך אמרו . ותראה ישועות’ לה
:(בתרגום, ב”א ע”ר
רעה ומשלמי': כמו שכתוב', רעתאמר אשלמה אל ', אחרדבר "

: משום שכתוב, למי שעשה לו טובה לא ישלם לו רע', טובהתחת 
ואפילו למי שעשה . 'מביתורעה תחת טובה לא תמוש רעה משיב '

’ להקוה'אלא , אין לשלם לו רעה תחת הרעה שעשה לו–לו רעות 
".'לךויושע

הוא לא רוצה . שעושים לאדם טובה והוא משיב רעה, מצוי מאוד
ולכן הוא צריך להראות שהוא בעצם לא צריך את , להרגיש נצרך

כביכול אין משמעות לכך  , לכן הוא משיב רעה. הטובה שעשו לו
.שעשו לו טובה
משיב רעה תחת טובה לא “: את הפסוקהזוהר הקדוש מביא על כך 
.ישמור’ ה". מביתותמוש רעה 

?עשו לי רעה ואני אשתוק? אני פראייר, מה: לפעמים אדם אומר
אם מישהו פגע . שאת הצדק צריך להוציא לאור, חשוב להדגיש

מותר ואף צריך לפעול  . יש לתבוע אותו בבית דין–מבחינה ממונית 
אבל חשוב להימנע  . בצורה עניינית כדי להוציא את הצדק לאור

אדם משקיע את עיקר  , פעמים רבות. מכעס וכדומה, ממשקעים
. ולא ברצון שהצדק יופיע בעולם, קנאה ונקמה, האנרגיה בכעס

אבל חשוב לעשות זאת בלי כעס ורצון , חשוב להופיע את הצדק
.אלא בצורה עניינית ונקיה, לנקום

:הקדושממשיך הזוהר
שלא רצה לשלם רעה לאחיו , פסוק זה העמידוהו ביוסף הצדיק"

משום שהוא היה ירא את ', לךויושע’ להקוה'. בשעה שנפלו לידו
והוא היה ', יראאני האלקיםעשו וחיו את זאת ': שכתוב, ה”הקב

".ה”תמיד מחכה לקב

רגע אחרי שאחיו זרקו אותו לבור מלא  , לעצמנו את יוסףנתאר 
?מה הוא אומר לעצמו. בנחשים ועקרבים
אני אנקום –אם רק האחים יפלו לידיים שלי : רבים היו אומרים

.בהם על כל מה שעשו
ה עושה כאן ”הקב. ה”אבל יוסף לא חושב על האחים אלא על הקב

לראות לאן הוא מוביל את המציאות , ה”והוא מחכה לקב, משהו
ה עושה ”מה הקב: הוא חשב, גם כשהוא בבור. ואת יוסף בתוכה

.מה האחים עשו לי: ולא, לי
הנוכחות  אדם שמוחל לחברו רואה את ". לךויושע’ להקוה"

שהוא שולח אליו את , ’המחילה באה מאמונה בה. האלוקית בחייו
ואין לו כעס כלפי  , ’להמקוהולכן הוא , כל המקרים והפגיעות

.זה עובד. המחילה הזו מביאה ישועות. האדם שפגע בו
. תודה רבה שפגעת בי: תגידו לעצמכם, אם מישהו פוגע בכם

משום שאני זקוק לישועה , כדי למחול לו, חיכיתי שמישהו יפגע בי
.גדולה

.  אלא אמונה בנוכחות האלוקית בחייו של האדם, ”סגולה“לא זו 
המחילה . וזה הביא ישועה לכל עם ישראל, יוסף מחל לאחים

.יכולה לפעול ישועות לא רק לאדם הפרטי אלא גם לכלל
.ה נזכה לישועות”ובע, ’נקוה לה

ב "טבת ה׳תשפ' השיעור הועבר בתאריך ד

השיעור המלא נמצא באתר הישיבה

, ובעשרה חמורים נושאים מטוב מצרים מרמז שיוציאו הקדושה וטוב שבקליפת מצרים"
"האחרוןקצהעדמשרשוכולוהעניןמרמזעשרהכי מספר.התאווהקליפתמעניןהיינו 

('ט, ויגשפרשת , "פרי צדיק", רבי צדוק הכהן מלובלין)

ראש הישיבה"לחיות עם פרשת השבוע"נקודה מתוך 

: ניתן למצוא בשיחת מוסר המסוכמת באתר בשם, (הדף היומי של יום שישי השבוע)ב "ו ע"פניני הדף היומי על סיפורי דף ס
/https://yesmalot.co.il/9286: קישור לשיחה. ג"ג חשוון תשס"השיחה ניתנה בתאריך כ". הסתכלות פנימית בחינוך"

https://yesmalot.co.il/9286/


רמזים לפינת הילדים  ( מומלץ להדפיס מהקישורים לפני שבת :)

1 . רש " י מ " , ד 'כ   .

2. רש " י מ " , ה .ז"כ
3 . רש " י מ ז"  , ז"כ  . להרחבה בקישור  : https://yesmalot.co.il/7243/

רבות כבר סופר לאחרונה על גדלותו בתורה ועל השפעתו הרבה של 
אשתף מספר סיפורים שחוויתי עם . הרב דרוקמן על כל כך הרבה אנשים

.  הרב כפעיל בבני עקיבא ובעיקר בתנועה העולמית
הפעם הראשונה שפגשתי את הרב דרוקמן הייתה בשיחה שהוא העביר  
לקבוצה של שליחי בני עקיבא שיצאו לשליחות ברחבי ברית המועצות 

הרב הדגיש לנו כמה אסור לוותר על אף יהודי ושתפקידנו לעודד  . לשעבר
ואני יצאנו כנציגי ישיבת מעלות  פשיןעמיחי . את כולם לעלות לארץ

במשך חודשי השליחות פגשנו יהודים מרוחקים שהיו . לשליחות בבוכרה
בעיקר  . על סף ניתוק מעולם היהדות ופעלנו לחבר אותם ככל שיכולנו

,  לדוגמא, לשם כך. עודדנו חתונות בין יהודים במסגרת של חתונה יהודית
המחשנו חתונה יהודית עם חופה קידושין באחד מפעילויות הערב של 

באחת הערים בה  . המחנה כדי שהחניכים יראו ויחושו את הייחוד שבכך
שהו נציגי ישיבת אור עציון היו זוג יהודים שתכננו להתחתן אך לא חשבו  

לא היה שום רב באזור שיכול היה לערוך להם . כלל על חתונה יהודית
כאשר , הרב דרוקמן הנחה את השליחים לחתן את הזוג. חופה וקידושין

הוא הוביל את החופה בשיחת טלפון מהארץ והשליחים ביצעו את החופה 
. כך זכו עוד זוג להינשא כדת משה וישראל. והקידושין בפועל

דמותו  . הרב דרוקמן יצא עם משלחת פעילי התנועה למסע בפולין
במיוחד . הרוחנית וסיפורו האישי הפכו את המסע למרגש ומיוחד במינו

זכור לי שבמשך השעות הארוכות של הנסיעות באוטובוס הרב התפנה 
כך זכינו להתייעצויות ארוכות . לשבת עם כל מי שרק ביקש להתייעץ

. ומשמעותיות וגילינו עד כמה הרב מבין ומנתח לעומק כל סוגיה חינוכית

באחד הבקרים לאחר התפילה ניגש אלי הרב וביקש את התפילין של ראש  
הוא הקטין לי את הרצועה וסיפר לי שגם לעצמו הוא מדי פעם מקטין , שלי

...את הרצועה וזה כנראה בגלל שאנו נהיים חכמים יותר
לא  . הזמנתי את הרב לחתונה, מספר חודשים לאחר מכן כשהתחתנתי

. ביקשתי ממנו שיערוך את החופה כי זכיתי שהרב ויצמן ערך את החופה
. אמנם הזמנתי את הרב דרוקמן אך האמת שחשבתי שהוא לא יגיע

הרגישות והחום האישי שהוא . להפתעתי הוא הגיע ובירך תחת החופה
. הקרין היו קסם מיוחד באופיו

חשבתי לנסות לפנות לרב דרוקמן ולהזמין  , ב"כשהייתי בשליחות בארה
הופתעתי לטובה כשהרב  . אותו לשבת של סמינר עם חברי התנועה

וברור  , ב"והוא הזכיר לי שגם הוא היה שליח התנועה בארה, הסכים לבוא
הרב אכן הגיע וסחף את החניכים  . שהוא יבוא להמשיך את השליחות הזו

. ברוחו הגדולה
ולמדתי ממנו לא , המסר של עלייה לארץ היה כל כך חד וברור בפיו

כשהרב דרוקמן לימד את . להתבייש לדבר על עלייה בכל הזדמנות
הישועה נראתה לכולם  " בישועתךנרננה"החניכים בערב שבת לשיר 

.מתמידואמיתיתמשמחת 

אלא משימה שהרב  , לא היה רק תואר של כבוד" רב תנועת בני עקיבא"
ולמרות עיסוקיו הרבים הוא התאמץ והגיע לפעילויות רבות  , לקח על עצמו

.  בתנועה
להכשיר שליחים , כשביקשנו ממנו להעביר שיחות ולהשתתף בדיונים

כאשר הגיע לדיונים בהשתתפות  . ולפגוש מדריכים הוא מעולם לא סירב
חניכים הוא שמח ללבוש חולצת תנועה ולהשתלב בדיון כאחד החברים מן 

.  בין אם דעתו התקבלה ובין אם לא-המניין 

את ' בשוב ד"ל חזר והדגיש פעמים רבות את הסברו לפסוק "הרב דרוקמן זצ
הרב הסביר שבזמן הגאולה (. 'א, ו"תהלים קכ" )היינו כחולמים, שיבת ציון

אנחנו עלולים לשקוע בחלומות בהקיץ ולא להבין שהמציאות היא ממש 
לכן עלינו להתעורר ולפעול בכל כוחנו להגשמת חזון . הגשמת חלום

.  הנביאים ולהביא את עם ישראל הביתה
באחת מפגישותיי עם הרב אמרתי לו שערכי תורה ועבודה הם מורכבים  

עבור חניכי התנועה העולמית והייתי שמח אם היינו מצליחים לסכם את 
התפיסה הערכית של התנועה בעמוד אחד ולא רק בחוברת ארוכה של  

הרב דרוקמן נענה מיד לאתגר ולאחר כמה שבועות קיבלתי ממנו . מאמרים
. מאמר של עמוד אחד ברור ומפורט שפורסם לכל חברי התנועה בעולם

אין . קצרה היריעה מלהמשיך ולפרט את כל פועלו המשמעותי של הרב
מדריכי ופעילי התנועה  , ובמיוחד לחניכי, ספק כי הוא יחסר לכל אדם

.שכה אהב

רזי  'ב ומתגורר בניו ג"כרגע בשליחות בארה, אילן פרידמן מתגורר במודיעין
ומשמש כשליח החינוך של ההסתדרות הציונית העולמית בצפון אמריקה

ז"מחזור י| אילן פרידמן  השליח והשולח

ל"לזכר הרב דרוקמן זצ

ִּי ארָ כהָ לנָו  הַי ש ו עהָ" ִּימֵּ , כ  .  י הרָָעהָו אֵּין קֵּץ ל
".ה ש ִּב עהָהָקֵּם לנָו  רוֹּע  , ד  חֵּה אדַ מוֹּן ב  צֵּל צלַ מוֹּן

ר הרב חיים מאיר דרוקמן "מו, ואכן קם רועה לתקופתנו
,  רועה הציונות הדתית, רועה עמו. מנהיג של דור-ל "זצ

האולפנות , רועה הישיבות התיכוניות, רועה לימוד התורה
רועה , רועה ההתיישבות וגוש אמונים, וישיבות ההסדר

רועה , רועה החסד, ותנועת הנוער בני עקיבאע"יבמרכז 
. ורואה את כולנו

" מעוז צור"מהבית האחרון של המזמור , נזכרתי בשורה זו
את הרב  ליווינו לא רק בשל ההקשר לחג החנוכה בו 

הלוויתוצפיתי בסרטון שהופץ מיד לאחר . בדרכו האחרונה
, בסרטון שהוציאה ישיבת אור עציון מלפני כשנה. של הרב

1000לפני : "נראה הרב מוקף בתלמידיו וזועק מדם ליבו
היום ' ...אין קץ לימי הרעה'שנות גלות היה אפשר להגיד 

ואז התזמורת  ". 'יש קץ לימי הרעה': חייבים להגיד
את הבית מהמזמור עם  עם התלמידים התחילה לשיר 

ששם  , הרב". יש קץ לימי הרעה: "...שביקש הרב" תיקון"ה
שראה  -במסירותו , במעשיו, בהנהגתו-קץ לימי הרעה 

וניצל מהשואה האיומה ואשר הוביל את גאולת עם ישראל 
הרב שכל כולו היה עסוק מבוקר עד ליל בצרכי  . בארצו
".יש קץ לימי הרעה"הוא זה שזועק , הכלל

לפני כשש שנים התחלתי לעבוד במרכז ישיבות ואולפנות  
רק אז הבנתי איזו זכות גדולה לארגון שזהו . בני עקיבא

איזו השפעה . איזו זכות גדולה לדור שזהו רבו. מנהיגו
דרשה או אירוע בו , ועומק מקרין הרב החוצה בכל שיחה

,  שם בכל צעד או פעולההיתהרוחו . זכיתי לשמוע מדבריו
.משפיעה ומכוונת

בבנייני  90לפני מספר שבועות חגגנו לרב יום הולדת 
אירוע שבו נטלו חלק אלפי אנשים אשר באו  . האומה

ישנו רגע שייצרב לעד  . להוקיר ולכבד את פועלו ומעשיו
הרב עלה לבמה בצניעות הכה אופיינית לו ואמר . בזכרוני
אבל ... האמינו לי שאני נרגש לראות את כולכם: "בדמעות

? מה קרה... יחד עם זה מצטער על כל הטרחה שלכם
אם , אבל אם לטרחה הזו יש ערך כללי? שנה90מלאו לי 

אנו צריכים לעשות  . יש לזה ערך, זה מוסיף לעם ישראל
אני לא חי בשביל שיעשו לי  . דברים שיוסיפו לעם ישראל

אני חי משום שאני צריך , אלו לא החיים, יום הולדת
..." לעשות טוב לעם ישראל

, פשטות, חיים למען עם ישראל: זה הרב דרוקמן בתמצית
.צניעות ומנהיגות כה עצומה, אמת

אני מאחל לכולנו שנדע כל אחד בתחומו ובחייו לקיים 
את הצוואה הגדולה ואת החלל , לפחות במשהו, ולמלא

.  ל"הגדול שהשאיר לנו הרב חיים מאיר דרוקמן זצ
.תהא נשמתו צרורה בצרור החיים

מני לנדאו מתגורר באלקנה ומשמש כמנהל הנכסים  

רעננהע"יבל "של מרכז ישיבות בני עקיבא ומנכ

ו"מחזור כ| מני לנדאו  הרועה

צריך . הם הולכים ביחד. אי אפשר לנתק את האיש מהדור
אחרי הקמת המדינה ואף  שהיתהלהכיר את המציאות 
עם : "באותה תקופה בן גוריון אמר. עשרות שנים אחר כך

זו בין כך תופעה שהולכת , הדתיים אין צורך להילחם
. המציאותהיתהזו ". ונגמרת

שהיום לא מעט  , "איתנים"ל כמדריך שבט "הרב דרוקמן זצ
שלח את חניכיו לישיבת כרם ביבנה  , מהם גדולים בישראל

זה . שאז הוקמה ואחר כך הם הלכו לישיבת מרכז הרב
היה בזכות הנקודה המרכזית הכל. היה חידוש עצום

".החיים כשליחות: "שאותה ביטא הרב דרוקמן

שיעור שהועבר ביום רביעי האחרון  מתוך 
השיעור המלא יעלה לאתר הישיבה בקרוב

ראש הישיבה החיים כשליחות

https://yesmalot.co.il/7243/

